
 

 

 

 

 

Αθήνα,  25 Ιουλίου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους κ. κ. Υπουργούς:  

 Εθνικής Άμυνας 

 Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής 

 Εσωτερικών 

 

Θέμα: «Άρνηση ελλιμενισμού πλοίου του ΠΝ στο λιμάνι της Σάμου» 

 

Σύμφωνα με δημοσιεύματα σε ηλεκτρονικά και έντυπα Μέσα, το ΔΣ του 
Διαδημοτικού Λιμενικού Ταμείου Σάμου σε συνεδρίαση που πραγματοποίησε 
πριν λίγες βδομάδες απέρριψε αίτημα του ΠΝ για μόνιμο ελλιμενισμό 
πολεμικού πλοίου στη Σάμο. Η Διοίκηση του Ναυτικού Σταθμού Σάμου 
απέστειλε έγγραφο αίτημα προς το εν λόγω ΝΠΔΔ, μιας κ εμπίπτει στις 
αρμοδιότητές του να αποφασίσει σχετικά.  

Το Διαδημοτικό Λιμενικό Ταμείο αποφάσισε αρνητικά προβάλλοντας ως 
επιχείρημα ότι δεν δύνανται να υποστηριχθούν τα νέα πλοία του ΠΝ «με 
επίγεια ενεργειακά συστήματα ισχύος 130Kw» αλλά ούτε και μελλοντικά 
μπορούν να σχεδιαστούν τέτοιου είδους συστήματα. 

Στο πρακτικό της συνεδρίασης μάλιστα αναφέρεται ότι ομόφωνα 
αποφασίστηκε ότι «απορρίπτεται το αίτημα υπόδειξης χώρου για μόνιμο 
ελλιμενισμό σκάφους του ΠΝ, με συγκεκριμένα χαρακτηριστικά, όπως 
αναφέρθηκαν, στους λιμένες Πυθαγορείου και Καρλοβάσου, ιδιαίτερα κατά 
την τουριστική περίοδο». 

Ο πρόεδρος του Ταμείου, αναφέρθηκε «στην αναγκαιότητα φύλαξης των 
συνόρων ως ύψιστο καθήκον για την άμυνα της χώρας, ιδιαίτερα της περιοχής 
πλησίον του Λιμένα Πυθαγορείου», επικαλέστηκε δε «δυσκολίες ύπαρξης 
χώρου μόνιμου ελλιμενισμού κατά τη διάρκεια της τουριστικής περιόδου». 

Επειδή το αίτημα του ΓΕΝ για ελλιμενισμό μονάδων του στόλου εντάσσεται 

στον επιχειρησιακό σχεδιασμό της αμυντικής πολιτικής του ΥΕΘΑ και ως εκ 
τούτου θεωρούμε ότι προέχει οποιαδήποτε άλλου τοπικού συμφέροντος 
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Επειδή, οι τοπικοί φορείς και ιδιαίτερα ο υπεύθυνος λιμενικού 
σώματος Σάμου που συμμετέχει ex officio στο Δ.Σ.- του λιμενικού ταμείου δεν 
συνηγορεί στο αίτημα του ΓΕΝ για τον μόνιμο ελλιμενισμό Πολεμικών πλοίων  
και στην ανάπτυξη υποδομών τέτοιας κατάλληλης παροχής ισχύος από την 
ξηρά για υποδοχή Πολεμικού πλοίου . 

Επειδή η παρουσία μονάδων του ΠΝ στο Αιγαίο και κυρίως στα ακριτικά 

νησιά, πέραν της εθνικής αναγκαιότητας, είναι και ένα πάγιο αίτημα των 
κατοίκων των νησιών, κυρίως των ακριτικών, και η παρουσία αυτή δεν πρέπει 
να εμποδίζεται τους καλοκαιρινούς μήνες από τους αρμόδιους τοπικούς 
φορείς προς χάριν άλλων συμφερόντων πέραν των εθνικών .  

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Έχουν γίνει σχετικές ενέργειες προς τα συναρμόδια υπουργεία 
και τοπικούς φορείς  των νησιών του Ανατολικού Αιγαίου ώστε 
να βρεθεί η βέλτιστη λύση και να υλοποιείται ο επιχειρησιακός 
σχεδιασμός του ΓΕΝ για ελλιμενισμό Πολεμικών Πλοίων καθ’ όλη 
τη διάρκεια του έτους και να μην ισχύουν απαγορεύσεις κατά την 
καλοκαιρινή περίοδο; 

2. Τι μέτρα πρόκειται να ληφθούν άμεσα προκειμένου  τα πολεμικά 
πλοία που επιχειρούν στη περιοχή του Ανατολικού Αιγαίου  να 
μπορούν να ελλιμενίζονται σε λιμένες της Σάμου μετά την άρνηση 
του λιμενικού ταμείου Σάμου, αν και επικαλούνται την εθνική 
αναγκαιότητα φύλαξης των συνόρων, με προφανές πρόσταγμα 
τοπικά συμφέροντα έναντι εθνικών;  

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

 

 

Καλαματιανός Διονύσης 

 

Κασιμάτη Νίνα 

 

Κόκκαλης Βασίλης 

 

Μάλαμα Κυριακή 

 



 

 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

 

Μπάρκας Κώστας 

 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

 

Παπαηλιού Γεώργιος 

 

Πούλου Παναγιού 

 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




